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 Protokół nr 43/2022 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 17 lutego 2022 r. w godz. od 15:30 do 16:30 

w sali 146w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą 

środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Finansowo-Budżetowej:   

1. Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji  

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki – on-line 

4. Sylwester Cimochowski – on-line 

5. Jacek Niedźwiedzki – on-line 

6. Anna Ruszewska – on-line 

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:    

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta    

3. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta   

4. Wiesław Stelmach – Skarbik Miasta     

5. Radosław Wysocki – Wydz. Geodezji i Gosp. Nieruchomościami 

6. Dorota Szczęsna – Wydz. Spraw Społecznych   

7. Jerzy Gałązka – Wydz. Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 

8. Jarosław Lebiediew – Prezes ZBM TBS. Sp. z o.o.  

9. Kamil Klimek – radny Rady Miejskiej    

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Przewodniczący Andrzej Turowski powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni chcą 

wnieść jakieś uwagi. 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 41/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 stycznia 2022 r. 

2. Przyjęcie Protokołu nr 42/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 stycznia 2022 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka  

w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty  

za wyżywienie w żłobku. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w sprawie wspólnej realizacji zadania w zakresie lokalnego transportu 

zbiorowego. 



2 

 

5. Zaopiniowanie projektu umowy z firmą IKP GODLEWSCY s.j.  

6. Zaopiniowanie projektu umowy z firmą ALDI Sp z o.o. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

9. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 41/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 stycznia 2022 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Protokołu nr 42/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 stycznia 2022 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt 

dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej 

opłaty za wyżywienie w żłobku. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

  

 Prezydent R. Rynkowski przedstawił zmiany w projekcie uchwały dotyczące 

ustalenia opłaty za pobyt dziecka do 10 godzin dziennie w wysokości 10 zł za każdą 

rozpoczętą godzinę pobytu. Zmiana dot. opłaty za pobyt dziecka z wynagrodzeniem 

minimalnym. 

 Radny B. Bezdziecki skąd wynika wzrost z 3,60 zł. na 10 zł.? Prezydent  

R. Rynkowski odpowiedział, że jeśli dziecko zostaje dłużej niż 10 godzin po opieką żłobka 

to w żłobku trzeba zapewnić pracowników do opieki nad dzieckiem. Prezydent  

Cz. Renkiewicz dodał, że nowe rozwiązania prawne wchodzące wżycie w roku bieżącym, 

które dają możliwość rodzicom pozyskanie środków na opłacenie żłobka. W związku z tym 

rodzice nic nie będą płacili za żłobek i otrzymają dofinansowanie z państwa.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia 

maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego w sprawie wspólnej realizacji zadania w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt porozumienia międzygminnego 

pomiędzy Miastem Suwałki, a Gminą Szypliszki w sprawie wspólnej realizacji zadania w 

zakresie lokalnego transportu zbiorowego. Zwrócono się do Gminy Szypliszki i do Gminy 

Suwałki z prośbą o współfinansowanie kosztów funkcjonowania odcinka linii nr 10. Obie 

gminy wyraziły zgodę na współfinansowanie przedmiotowego odcinka linii nr 10, 

zadeklarowały pokrycie kosztów w 20 % .  

 Radny J. Roszkowski zapytał co się stanie jeśli do 10 listopada danego roku nie 

zostanie podpisany aneks, o którym mowa w ust.3, Miasto wstrzyma od 1 stycznia 

następnego roku wykonywanie zadania na terenie gminy. Czy nie będzie problemu? 

Prezydent odpowiedział, że jak zostanie podpisane porozumienie, to nie powinno być 

takich problemów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia międzygminnego w sprawie wspólnej realizacji zadania  

w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu umowy z firmą IKP GODLEWSCY s.j.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt umowy, który został uzgodniony oraz 

zaakceptowany przez Inwestora, który zamierza wybudować na tym terenie obiekt 

handlowy między torami a ulicą Utrata (projekt porozumienia został również zatwierdzony 

przez wydziały i jednostki właściwe. W ramach przedstawionego projektu umowy Inwestor 

zobowiązany będzie m.in. do opracowania dokumentacji projektowej i wykonania na swój 

koszt budowy drogi rowerowej i chodników w pasie drogowym ul. Utrata, przejścia pieszo-
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rowerowego przez ul. Utrata i przebudowy przejścia dla pieszych przez ul. 100-lecia 

Niepodległości oraz dwóch zjazdów wraz z pasami do skrętu w prawo na teren inwestycji 

w terminie do 31 grudnia 2023 roku. 

 Radny A. Turowski jak duży jest teren pod budowę sklepu? Cz. Renkiewicz 

odpowiedział, że jest to powierzchnia 800 m2.  

 Radny B. Bezdziecki zapytał o teren rekreacyjny przy osiedlu Sobola Biel, czy są 

ustalone terminy realizacji ww. terenów? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że 

spotkanie, które ma się odbyć z inwestorem dotyczyć ma ww. obszaru, kiedy to zostanie on 

uporządkowany? Miasto oczekuje konkretnych deklaracji od Inwestora w sprawie 

zagospodarowania i uporządkowania terenów zielonych ww. osiedla. W umowie i w planie 

zagospodarowania wymienionego terenu nie ma podanych terminów, które obligowałyby 

Dewelopera do zagospodarowania obszarów rekreacyjno-zielonych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt umowy z firmą IKP GODLEWSCY s.j.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu umowy z firmą ALDI Sp z o.o. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt umowy z siecią ALDI, który dotyczy 

budowy obiektu handlowego przy ul. Generała Kazimierza Pułaskiego i ul. Obozowej oraz 

obsługi komunikacyjnej terenów Inwestora, na których planuje zrealizować budowę 

budynku handlowo – usługowego wraz z infrastrukturą techniczną oraz rozbiórkę 

istniejącego budynku handlowego na ul. Pułaskiego. Prezydent przedstawił zakres 

przebudowy układu komunikacyjnego przy ul. Gen. Pułaskiego i ul. Obozowej.  

 Radny J. Roszkowski zapytał o zapis w umowie mówiący o tym, że miasto 

zobowiązuje się do przekazania działek dla Inwestora w trybie bezprzetargowym. 

Prezydent Cz. Renkiewicz dotyczy to Firmy Eucar, której to ogrodzenie wchodziło na 

działki miejskie i trzeba było aneksować umowy dzierżawy ww. gruntu na ul. Pułaskiego.  

 Radny B. Bezdziecki czy samorząd zastanawia się nad ilością powstających 

punktów handlowych wielko- powierzchniowych?  Czy w przyszłości nie będzie problemów 

z tym związanych? Cz. Renkiewicz odpowiedział, że to Inwestor ponosi ryzyko, na pewno 

nie miasto. Miasto nie ponosi żadnych kosztów i ma nowe miejsca pracy i przychody  

z podatku od nieruchomości.  

 Radny B. Bezdziecki zaproponował, że miasto powinno dalekosiężnie analizować 

trendy i nasycenie rynku dot. sklepów wielkopowierzchniowych. Czy za kilka lat nie będą 

pojawiać się pustostany po dużych budynkach handlowych? Prezydent podzielił pogląd  
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i obawy radnego, że taka sytuacja może się zdarzyć. Nie ma takich parametrów 

handlowych – ile metrów powierzchni handlowych powinno być na mieszkańca. Miasto nie 

może zasygnalizować, że nie chce nowych inwestorów, sklepów, budynków mieszkalnych 

ponieważ zainwestują swoje środki finansowe w innych miastach, na innych terenach.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt umowy z firmą ALDI Sp z o.o. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił i omówił zmiany planu dochodów, które dotyczą 

działu oświata i wychowanie – związane z funkcjonowaniem jednostek oświatowych, działu 

pomoc społeczna – związane z funkcjonowaniem Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. 

Omówił również zmiany planu wydatków, które dotyczą: transportu i łączności, 

działalności usługowej – związanej z realizacją zadań z zakresu geodezji i kartografii, 

działu oświata i wychowanie – związane z funkcjonowaniem placówek oświatowych, działu 

pomoc społeczna – związane z funkcjonowaniem Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

działu edukacyjna opieka wychowawcza – związane z funkcjonowaniem placówek 

oświatowych (Specjalny Ośrodek Szkolno – Wychowawczy nr 1 i Poradnia Psychologiczno 

- Pedagogiczna), działu kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – związane  

z funkcjonowaniem Suwalskiego Ośrodka Kultury w Suwałkach, oraz działu kultura 

fizyczna – związane z funkcjonowaniem Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta na 2022 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 Skarbnik W. Stelmach poinformował, że przedstawiona uchwała jest 

konsekwencją uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta, dotyczy szczególnie 

zwiększenie wydatków inwestycyjnych. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Wolne wnioski. 

Więcej wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.             

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

   


